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Biedrības „Latvijas Alpīnistu savienība” 

vienotais reģ.Nr. 40008022167 

biedru sapulces protokols Nr.1-2023 

 

2023. gada 18. marts, BJC Rīgas Skolēnu pils  /sapulces norises vieta, laiks/ 

 

Biedru sapulci sasaukusi valde, 07.03.2023. no las_valde@inbox.lv e-pasta uz organizāciju 

oficiālajām e-pasta adresēm, izsūtot vēstuli Nr. 002 "Par LAS pilnsapulci". 

(norādīt  paziņošanas veidu saskaņā ar statūtos norādīto) 

 

Sapulcē piedalās 15 (klātesošo skaits) no 15 (kopējais skaits) biedrības biedriem 

(pārstāvjiem): 

1) BJC Rīgas Skolēnu pils, pārstāv Inna Portnova (pilnvara); 

2) Biedrība “Kalnākāpēju sporta centrs” KSC, pārstāv Normunds Reinbergs; 

3) Biedrība Sporta tūrisma klubs “Kalva-doss”, pārstāv Māra Vilciņa; 

4) BJC “Daugmale”, pārstāv Kaspars Vilks (pilnvara); 

5) Biedrība “Latvijas alpīnistu un ceļotāju asociācija” LACA, pārstāv Mairis Balodis 

(pilnvara); 

6) “Latvijas Augstkalnu klubs” LAK, pārstāv Pēteris Kūlis; 

7) Biedrība “REMOSS”, pārstāv Nauris Hofmanis (pilnvara); 

8) Biedrība “Skala”, pārstāv Irina Grjazeva; 

9) Biedrība “Traverss”, pārstāv Valdis Puriņš (pilnvara); 

10) Biedrība “Sporta un industriālās kāpšanas asociācija” SIKA, pārstāv Santa 

Tabulēviča; 

11) Biedrība “Latvijas jaunatnes sporta tūrisma federācija” LJSTF, pārstāv Nauris 

Hofmanis (pilnvara); 

12) Biedrība “Novadnieku attīstībai”, pārstāv Sandra Plociņa;  

13) Biedrības Kāpšanas sporta klubs “Atsaite”, pārstāv Aivars Černuho;  

14) SIA “R.A. Serviss”, Virsotne, pārstāv Irina Odziņa;  

15) Biedrība “Kāpšanas tornis”, pārstāv Mārtiņš Markuss.  

 

Papildus kā klausītāji piedalās:  

1) Kaspars Vanags, Atsaite; 

2) Dace Grīnvalde, Atsaite; 

3) Kristīne Hofmane, biedrība “REMOSS”. 

 

Sapulces vadītājs: M. Vilciņa 

Protokoliste: K. Hofmane 

 

Darba kārtībā: 

/Norādīt tikai tos jautājumus, kuri iekļauti konkrētās sapulces darba kārtībā/ 

1. Pilnsapulces atklāšana, vadītāja un protokolista apstiprināšana; 

2. Ziņojums par pilnsapulcē klātesošo biedru un citu dalībnieku skaitu; 

3. Balsu skaitīšanas komisijas ievēlēšana; 

4. Darba kārtības apstiprināšana; 

5. LAS prezidenta N. Reinberga ziņojums par 2022. gadu; 

6. Komisiju vadītāju – V. Puriņa, L. Gruzītes, N. Hofmaņa ziņojumi; 
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7. LAS viceprezidentes M. Vilciņas ziņojums un 2022. gada finanšu pārskats; 

8. Revidenta I. Liepiņas ziņojums; 

9. Debates par ziņojumiem un finanšu pārskatu; 

10. Ziņojumu un 2022. gada finanšu pārskata apstiprināšana; 

11. LAS 2023. gada budžeta projekts (t.sk. Biedru nauda no 2024. gada); 

12. Citi jautājumi. 

  

Sapulce,  izskatot darba kārtības jautājumus, nolēma: 

 

1. Balsojums par BJC Daugmale pārstāvja K. Vilka un biedrības Traverss pārstāvja V. 

Puriņa pielaišanu pārstāvībai: 

Balsojums: PAR - 14 , ATTURAS - 1. Atļauts piedalīties.  

 

2. Balsu skaitītājs – brīvprātīgi piesakās Mairis Balodis, LACA.  

Apstiprināts vienbalsīgi. 

 

3. Darba kārtības apstiprināšana (izsūtīta iepriekš) – 

Balsojums: PAR-15 , PRET-0, ATTURAS-0. 

Apstiprināts vienbalsīgi. 

 

4. LAS prezidenta N. Reinberga ziņojums par 2022. gadu: 

- LAS ir jauns biedrs “Tornis”; 

- Darbojas 3 komisijas (AK, ST, KSK);  

- Kopā komisijās darbojušies 27 cilvēki; 

- Jaunumi 2022. gadā (karš Ukrainā, gandrīz pilns sacensību kalendārs, vieta 

olimpiskajā vienībā E. Gruzītim; Naudas balva par augstiem sasniegumiem E. 

Gruzītim un L. Gruzītei; Turpinājām rakstīt stratēģiju; KS treneru seminārs un ST 

komisijas seminārs; Fotokonkurss #Laimeirkalnos; Aizmetnis marketinga darba 

grupai; Instagram konts; Sadarbība ar RD AD par Aldara torni (lietošanas noteikumi, 

materiāls ekspozīcijai, jāiestrādā alpīnisma āķi); Jautājumu un atbilžu vakars ar valdi.  

- Ar ko neveicās: notikumu un atsaucības apstāšanās; trūkst darba resursa daudzās 

jomās; Pirmā reize, kad nevaram atskaitīties par piešķirto finansējumu līdz 30. 

decembrim; Nenostartējām nevienā ES finansēšanas konkursā un nespējam nodefinēt, 

kam mums vajag naudu, kas ir 1. nosacījums dalībai; Darbs pie stratēģijas apstājās; 

Neturpinājām labi iesāktos aizmetņus - sadarbību ar arhīvu, seminārus; uz biedru 

pilnsapulci neviens neuzaicināja N. Reinbergu; Samazinoties resursiem, iezīmējās 

konkurence par resursiem.  

- N. Reinberga kā valdes priekšsēdētāja paveiktais 2022. gadā – valdes sēdes gandrīz 

katru mēnesi; dalība FSC interneta zvanos; Dalība LSFP un LOK interneta zvanos un 

klātienē; LAS FB un mājaslapas uzturēšana un informācijas ievietošana; Grafiskais 

dizains; Licences un dalībnieku reģistrācija IFSC sacensībām; Līdzdarbība KSK; 

Dalība IFSC pilnsapulcē; Aldara projekts – koordinācija un kaislību meditācija; IFSC 

attīstības komisija; LOK solidaritāte.  

- No LSFP pilnsapulces – kā LAS pieaugt skaitliski; labas pārvaldības vadlīnijas; 

Treneru kvalifikācija no C uz B; E. Fogelis “Nozarē cieša atkarība no budžeta”; 

Finanses – visiem tas pats un 20 labākajiem vairāk; Valsts gatava pārņemt sportu; A. 

Strauss “Ideja rada naudu”; Integrēt para-sportu federācijā; Rosināt atbildību par 

darbu bez trenera sertifikāta.  

- Labas pārvaldības kritēriji (15) – N. Reinbergs saskaitījis LAS 4/15.  

- LAS stratēģija – mums ir lielas ambīcijas; iespējams, pietrūka N. Reinberga līderības, 

Varbūt LAS nevajag stratēģiju? 
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- Misija, vīzija, vērtības, mērķis (no stratēģijas).  

- Sociālie tīkli – Sekotāji, vecuma grupas. Skatītākie ieraksti (Edvarda sasniegumi, 

Aldara tornis); Instagram konts.  

- Aptaujas rezultāti – cilvēku atbildes (visam pamatā negatīvāks rezultāts attiecībā uz 

iepriekšējo gadu). Komentāri: netiek ievietoti visi sapulču protokoli; iespējams, 

nepieciešams domāt par saprotamākiem finansējuma kritērijiem; vairāk kopīgus 

pasākumus; vairāk aktivitātes.  

 

5. Alpīnisma komisijas ziņojums (V. Puriņš):  

- Mērķi, virzieni, idejas 2022 (atskats uz izvirzītajiem mērķiem). Aptuveni 30% no 

iecerētā esot izdarīts.  

- Pozitīvais – uzlabojumi publiskajā komunikācijā – klubi iesūta informāciju par 

sacensībām. Izveidots nolikums Latvijas kausam un čempionātam 4+2 posmos, ar 

iespēju sadarboties ar LT čempionātu; Fotokonkurss “Laime ir kalnos” noticis 2. reizi; 

Sadarbība ar Latvijas Arhīvu – nodotas LAS atskaites no 1980.-2010. gadam; 

Sacensību noteikumi tiek lietoti; Jauns klubs – Olaines Tornis - ziemas sacensības; 

Aktivizējies klubs  Atsaite; Atjaunots un papildināts AK sastāvs, Atsākts darbs pie 

resursu kāpienu datu bāzes pārveidošanas; Mindžāras ielejas ekspedīcija pagājušajā 

gadā kā izlūkbrauciens, šogad 8 cilvēku komanda no 4 klubiem. 

- Negatīvais – AK darbs ir saraustīts un impulsīvs; semināru programma nav izpildīta; 

pamatapmācību programmu saskaņošanas darbs ir tikai iesākts; nav skaidrības par 

instruktoru sagatavošanu; tiesnešu reģistra veidošana.  

- 2023. gada mērķi: pabeigt LK un LČ reformu un būt gataviem 2024. gada sezonai; 

Tienešu reģistrs, sertificētu sportistu reģistrs; Augstkalnu komanda – Mindžāras ieleja 

– Traverss, LACA, REMOSS; Tehniskā alpīnisma projekts; Eiropas finansējuma 

projekts; 2 jauni klubi LAS; Jaunu cilvēku iesaiste AK darbā; Kāpienu datu bāzes 

pārveidošana; 4 semināri; instruktoru apmācības vīzija, aktivizēt darbu ar arhīvu.  

- Aivars Černuho – izsaka viedokli, ka ir par daudz mērķu, jo, ja ir par daudz mērķu, 

vajag noteikt prioritātes, uz kurām darboties. V. Puriņš piekrīt, par šo varētu 

padiskutēt nākamajā AK sēdē.  

 

6. Kāpšanas komisijas ziņojums (L. Gruzīte):  

- 8 sasauktas sēdes, visas notika ZOOM. Klātienē komisijas sēdes nenotika.  

- Darba grupa stratēģijas izveidei, nodota valdei priekš LAS stratēģijas. 

- Noorganizētas 18 sacensības, 7 bija tautas klases sacensības festivāla formātā. 4 

sacensības bērniem un jauniešiem; 3 reitinga sacensības pieaugušajiem boulderingā (1 

LČ un 2 LK) un Latvijas čempionāts grūtajā kāpšanā; 3 bērnu sacensības boulderingā 

un 1 grūtajā kāpšanā. 

- No Latvijas sportisti piedalījās 9 IFSC sacensībās, 7 jaunieši un 4 pieaugušie sportisti. 

Augsti sasniegumi, 3. vieta EČ jauniešiem E. Gruzītim, 2. vieta Eiropas Kausa posmā 

pieaugušajiem, kopvērtējumā 4. vieta – ar to arī Edvards nopelnījis vietu LOK 

bronzas sastāvā.  

- Jāmotivē sportisti startēt starptautiskās sacensībās.  

- Sacensībās Baltijā gūti labi rezultāti. Labi rezultāti arī BJC “Daugmale pārstāvjiem” 

(E. Baraka, A. Matelsone), tāpat sportisti J. Krasanovs un R. Ruģēns uzstāda augstus 

rezultātus.  

- Par 2022. gadu ir apkopoti reitinga rezultāti, ir izveidots izlases sastāvs.  

- Pagājušajā gadā reitinga labākie sportisti netika apbalvoti. Pieaugušie tika apbalvoti 

LČ. Jaunieši tiks apbalvoti jauniešu čempionāta sacensībās maijā.  
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- No KSK puses ir pasivitāte, nav atdeves no klubiem. Bieži dzirdēti komentāri, ka 

LAS neko nedara un ka LASā nekas nenotiek. Uz vērtējumu iesūtīt atsauksmi 

atsaucās 2 biedrības.  

- Liels darbs, kas nav izdarīts – starptautiskie sacensību noteikumi, kas jāiztulko. 

Pietrūkst resursu, bet cer šo jautājumu šogad atrisināt. 

 

7. Sporta tūrisma komisijas ziņojums (N. Hofmanis)  

- Komisija 5 cilvēku sastāvā, sastāvs nemainīgs. Notikušas 9 komisijas sēdes katru 

mēnesi, izņemot vasarā. Iztrūkst protokoli.  

- Pagājušajā gadā bija plānotas 5 sacensības, notika 4. Izdevās izveidot arī reitingu, bija 

atsevišķs reitinga pasākums. Apsver iespēju, ka reitinga apbalvošana varētu būt 

nākamgad organizēta kopā ar pirmajām sacensībām.  

- 2023. gadā plānotas 5 sacensības, pirmās jau notikušas, sadarbojoties RSP un 

REMOSS. Pēc statistikas redzams, ka veiksmīgas sacensības, jo vienā posmā jau 

pārsniegts pagājušā gada visu sacensību dalībnieku skaits.  

- 10.-11. decembrī notika treneru seminārs, kur notika diskusija par dokumentu izstrādi 

sacensību organizēšanai.  

- 2023. gada mērķi – precizēt sporta tūrisma noteikumus, izstrādāt papildus metodiskos 

materiālus. Latvijas izlases dalība starptautiskajās sacensībās. Treneru seminārs 

kompetences paaugstināšanai.  

- Darbības novērtējums – jauni metodiskie materiāli nav izstrādāti; izlase nav izveidota 

un nedevās uz ārvalstu sacensībām; regulāras sapulces ir labi, bet sapulču protokolu 

apkopošana vāja.  

 

8. LAS viceprezidentes Māras Vilciņas ziņojums un finanšu pārskats par 2022. gadu:  

- 14 biedri, no kuriem 6 bērnu un jauniešu organizācijas;  

- Sportistu reģistrā iekļauti 267 biedri (dalība vismaz 2 sacensībās, no 10 gadu 

vecuma); 

- 2022. gadā Latvijas izlases sportisti piedalījušies – Eiropas čempionātā jauniešiem; 

Eiropas čempionātā, Eiropas kausa posmos, Pasaules kausa posmos.  

- Ziņojums par sacensībām, kas norisinājušās, un dalībnieku skaitu.  

- 4 jaunieši piedalījušies starptautiskajā jauniešu kāpšanas nometnē Francijā.  

- Finanšu pārskats: Ieņēmumi 34 484 EUR (no IZM dotācijām, LOK, LOV atbalsts 

Gruzītim, no IZM naudas balva E. Gruzītim un L. Gruzītei; Biedru iemaksas; dalības 

maksas sacensībām un pasākumiem; ziedojumi 0 EUR); 

- Izdevumi 37 302 EUR (IFSC biedru naudas. Sacensību budžets, līdzdalības 

nodrošināšana EČ; semināru organizēšana; Be Active pludmales spēles, Inventāra un 

izlases formu iegāde, Administratīvie un prezentāciju izdevumi; naudas balva un 

nodokļu; no ziedojumiem – 0 EUR.  

- Ieņēmumu izdevumu starpība – 2 645 EUR, atlikums kontā 15 336 EUR.  

- Biedru finanšu un aktivitāšu atskaites – šobrīd apmaksājam pa tiešo rēķinus. Problēma 

ar tiem klubiem, kuri organizē gada sākumā, kad nav saņemts finansējums no valsts. 

Tad biedriem jāsniedz finanšu atskaite, ko LAS nofinansē. Ne visas organizācijas 

iesniegušas atskaites dokumentus par finansējumu. Pēc sacensībām vajadzētu izveidot 

vienu atskaites veidlapu, kuru organizācija aizpilda un iesniedz kopā ar finanšu 

dokumentiem. Bija aizķeršanās ar vienu starptautisko sacensību līdzfinansējumu.  

- Aivars Černuho – Vai pareizi saprotams, ka jo vairāk biedri, jo lielāks finansējums? 

M. Vilciņa – Sporta federācijai ir izstrādāti kritēriji, viens no tiem ir juridisko biedru 

skaits. Katra federācija, katras federācijas biedru skaits, par ko tiek piešķirts punktu 

skaits. Vislielākajam piešķir augstāko punktu skaitu, bet pārējiem proporcionāli 

mazāk. Aivars Černuho  - iniciē, ka no LAS puses varētu būt ievietoti kritēriji, lai 
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saprastu, kāds dalībnieku skaits mums jāsasniedz. Arī klubiem būtu vērtīgi atskaitīties 

par to, ko darījuši pilnsapulces ietvaros. 

 

  

9. Revidenta ziņojums (I. Liepiņa atsūtījusi rakstveidā, nolasa M. Vilciņa) 

- Biedrības līdzekļi atbilst grāmatvedības datiem. Revidētā dokumentācija atbilst 

grāmatvedības dokumentiem. Grāmatvedība tiek veikta vienkāršā ieraksta sistēmā, to 

grāmatvedību ir tiesības veikt valdes loceklim. Valdei jāiesniedz darbības pārskats 

VID. Biedrība ir ņēmusi vērā revidenta ieteikumus, aktualizējusi atbilstoši jaunajiem 

normatīvajiem aktiem, bet nav atjaunojusi kāpšaans sporta noteikumus. Trūkumi – 

grāmatvedības dokumentu daļa ir kopijas vai bez paraksta. Nav pietiekamu LAS 

protokolu. Sabiedrībai nav pieejama pilna informācija par protokolos ietvertajiem 

ierakstiem. LAS protokolos neparādās deleģētā atbildība. Ir pāris neatbilstības, bet 

kopumā darbojas atbilstoši statūtiem, ir pārskatāma un darbojas atbilstoši prasībām.  

 

10. Debates par visiem ziņojumiem / NAV /  

 

11. Ziņojumu apstiprināšana 

Balsojums: PAR-15, PRET-0, ATTURAS-0 

Apstiprināts vienbalsīgi. 

 

12. Biedru naudas 2024. gadam.  

M. Vilciņa informē, ka pagaidām ir bērnu jauniešu biedrībām noteikta biedru nauda 

30,00 EUR, bet pieaugušo organizācijām 50,00 EUR.  

N. Reinbergs ierosina nemainīt.  

Balsojums – PAR-15, PRET-0, ATTURAS-0.  

Apstiprināts vienbalsīgi. 

 

13. N. Reinberga ziņojums par 2023. gada budžetu 

- LAS budžets 2023. gadam šobrīd nav zināms, jo nav pieņemts valsts budžets. 

- Iepriekš bija tabula, kur bija daudz kritēriju, daudziem bija neskaidrs, kā jāaizpilda un, 

ja pildīja paši, tad tika aizpildīts nepareizi.  

- Doma sadalīt sacensības 3 grupās – Latvijas čempionāts (LČ); Latvijas kauss (LK) un 

tautas sports (TS). Visi saņems vienu summu, kāda matemātiski sanāks. Ātrākais, kad 

varētu saņemt LAS budžetu, varētu būt aprīļa beigas. Ja iet caur kritērijiem, tās ir 

papildus 2 nedēļas.  

- Jauns sadales principa priekšlikums – LČ koef. 100, LK koef. 65, TS koef. 35 p/%. 

- Uz 2022. gada piemēra pamata 12364 (budžets)/2080 (punkti) = 5,94 EUR 

- Attiecīgi LČ=100x5,94 = 594 EUR; LK=65x5,94=386 EUR; TS=35x5,94=208 EUR 

- Ja paliekam pie kritēriju tabulas, tad veidojam speciāli tam grupu, kas sagatavo valdei 

priekšlikumu. 

- Komisijām jāstrādā, lai zemāka ranga sacensības neieliek augstāku rangu sacensībām 

finanšu nolūkā. Tas ir komisijas atbildībā. 

- V. Puriņš  - kādas ir iespējamās svārstības? N. Reinbergs – minimālas. Atkarīgs no 

koeficienta. Zaudē tās sacensības, kur daudz tiesnešu un kur daudz dalībnieku. 

Robeža varētu būt 100 EUR. Plusi ir tas, ka šāds aprēķins ir daudz skaidrāks un 

pārskatāmāks. Lielajai excel tabulai ir liels subjektīvais kritērijs, katra rūtiņa 

pārbaudāma, kas paņem lielu laika daļu.  

- N. Hofmanis – pats rīko gan tūristiem, gan alpīnistiem sacensības. Piekrīt, ka šādi ir 

vieglāk, bet viņu uztrauc, ka ir nesamērīgi salīdzināt individuālo un komandu 

sacensības, no kā ir atkarīgs apbalvojamo cilvēku skaits. Boulderingā jāapbalvo 12 
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cilvēki, bet tūristiem uz LČ ir 90 cilvēki, kas jāapbalvo (5 vecuma grupas, 4 cilvēki 

komandā + individuālie). Ierosina samazināt kritērijus, bet atstāt kaut kādus noteiktus 

tabulas veida kritērijus.  

- N. Reinbergs –Visām iesaistītajām federācijām jābūt vienādiem kritērijiem. Sporta 

tūristi var izkonkurēt gan kāpšanas sportu, gan alpīnismu.  

- M.Vilciņa – tas attiecas tikai uz sporta tūristiem. Sporta tūrisma federācija nevar būt 

kā atsevišķa federācija (nav atzīta); LAS budžets ir pieaudzis tikai pateicoties sporta 

tūristu skaita dēļ.  

- N.Reinbergs – var pievienot vai atņemt kritērijus, bet tas var mainīt ieguvumu no 

naudas līdzekļiem minimāli.  

- V. Puriņš – vai ir iespējams izveidot sistēmu, kurā ir bāzes dalījums un papildus trīs 

kritēriji, kas līdzsvarotu?  

- A. Černuho – finansējumu var pārdomāt par individuālo un komandu dalību maksu. 

Olimpiskie sporta veidi būtu pelnījuši lielāku finansējumu. Šādi ļoti līdzsvarojas. 

- M.Vilciņa – mums šobrīd ir 2 priekšlikumi – naudu sadalīt pēc jauna principa vai vecā 

kritērija (excel tabulas).  

1) Naudu sadalīt pēc jaunā principa – PAR 13; 

2) Naudu sadalīt pēc vecajiem kritērijiem – PAR 2; 

 

Nolemts: sadalīt naudu pēc jaunajiem kritērijiem.  

 

 Diskusija par jauno sadalījumu: 

- N. Reinbergs – ierosina labot uz 100 / 70 / 30 koeficientu.  

- K. Vilks – jo lielāks kausu koeficients, jo vairāk motivē cilvēkus rīkot šāda veida 

sacensības.  

- V. Puriņš -  Vai kādam ir ideja par šo kritēriju sadali? /Nav/ 

- K. Hofmane – vai būs valdes izstrādāts dokuments, pēc kā nosaka LČ, LK un TS 

kritērijus?  

- N. Reinbergs – tā ir komisiju atbildība. Komisijai jāseko līdzi, lai viena kluba 

dalībnieku sacensības nebūtu kausa posms.  

- M. Vilciņa – ierosina balsojumu, ka koeficientu sadalījumu apstiprinās valde, kad būs 

zināms finansējums.  

Balsojums: PAR – 15, PRET-0, ATTURAS-0. 

Apstiprināts vienbalsīgi. 

 

-   M. Vilciņa – ziņojums par budžeta sadalījumu aptuveni (nav zināms piešķirtais 

budžets). Bērniem un jauniešiem dalības maksa sacensībās nedrīkst pārsniegt 10 

EUR.  

-  Par piešķirtajiem līdzekļiem atskaites jāiesniedz 7 dienu laikā, bet ne vēlāk kā līdz 

nākamā mēneša pirmajam datumam (tekošā mēneša pēdējā diena). Finanšu 

ieskaitīšana pēc 07. datuma.  

 

11. Citi jautājumi, priekšlikumi, ierosinājumi – NAV.  

 

 

Sapulce noslēdzas plkst. 13.00 

Sapulces vadītājs M. Vilciņa ______________________ 

LAS prezidents N. Reinbergs _____________________ 

Protokolē K. Hofmane __________________________ 


